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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi indokolja, hogy támogatással csak 2021. június 30-
ig lehet szaldós elszámolást kérni, de támogatás nélkül akár 2023 végéig is lehetséges?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Mint ahogy azzal Ön is bizonyára tisztában van, jelentős átalakulás előtt áll a magyar napenergia-
szabályozás. Az indokoltan népszerű szaldós elszámolás igénylésének lehetősége ugyanis meg fog
szűnni.  Ez az elszámolási  mód azért  is  volt  különösen közkedvelt,  hiszen az elfogyasztott  és a
visszatöltött  kWh különbözete alapján számították ki  a villanyszámlát.  Az új,  bruttó  elszámolás
viszont bizonytalanságot szült, hiszen különböző árakon kell majd elszámolni a fogyasztott, mint a
megtermelt kWh-t. Éppen emiatt a magyar háztartások nagy része, amelyek valamilyen támogatást
készülnek igénybe venni,  azon fáradoznak,  hogy 2021.  június  30-ig  mindenképpen meg tudják
kötni a megállapodást a szolgáltatóval, különben elesnek a szaldós elszámolás lehetőségétől. Hiába
indították  el  sokan  időben,  akár  még  tavaly  a  folyamatot,  a  határidők  rendkívül  hosszúak  és
rugalmatlanok, emiatt önhibájukon kívül maradhatnak le az érintettek. Ha viszont lemaradnak, az
igényelt támogatást kamatostul kell visszafizetniük.

Azon családok ugyanakkor, akik nem kívánnak semmilyen támogatást igénybe venni - ők vannak
sokkal kevesebben - azok akár 2023. december 31-ig megköthetik a szerződést a szolgáltatókkal.

Nyilvánvaló,  hogy az  érintettek nem értik,  hogy miért  kell  őket  sokkal  hátrányosabb helyzetbe
hozni azokkal szemben, akik nem szorulnak rá az állami támogatásokra. Az új, bruttó elszámolás
pedig tervezhetetlenné teszi az akár több millió forintos beruházások megtérülését.

A hivatkozott  problémákra  tekintettel  arra  kérem a tisztelt  Miniszter  Urat,  hogy válaszoljon az
alábbi kérdésekre:



1. Mi indokolja, hogy különböző határidők élnek a szaldós elszámolás igénylésére támogatott
és támogatás nélküli napelem-beruházás esetén?

2. Hogyan biztosítják, hogy a családok - rajtuk kívül álló okokból - ne csúszhassanak ki a
június 30-i határidőből?

3. Mit lehet tudni a bruttó elszámolás részleteiről, valóban kevesebb lehet a visszatöltött kWh
egységára, mint a fogyasztotté?

Tisztelettel várom válaszát.
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